
Šaltinis: Šilelis

Publikavimo data: 2020-11-28, šeštadienis

Puslapis: 1
Plotas: 462 kv. cm

Tiražas: 1100

Regionas: Utena

Rasti raktažodžiai: biokuras, karštas vanduo, katilinė, šildymas, šiluma, šilumininkai, šilumos ūkis

Šiltos 

žiemos 

tikras 

galvos 

skausmas 

šilumininkams 

Ankstesniuose 

„Šilelio“ 

numeriuose rašėme 

apie 

tai, 

kokiomis 

nuo- 

taikomis 

gyvena 

UAB 

Anykščių 

komunalinis ūkis 

ir 

UAB 

„Anykščių 

vandenys“. 

Šį 

kartą 

„Šilelis“ 

domėjosi, 

kaip 

naująjį šildymo 

sezoną 

pradėjo 

UAB 

„Anykščių 

šiluma“. 

Apie 

situaciją rajono 

šilumos 

ūkyje 

kalbėjomės 

su 

bendrovės direktoriumi 

Virgilijumi 

Vaičiuliu. 

- 

Kokiomis nuotaiko- 

mis šilumininkai 

pasitin- 

ka 

„koronavirusinį“ 

šil- 

dymo sezoną? 

- 

Tos 

nuotaikos 

nė- 

ra 

itin 

optimistinės. 

Mes 

juk 

esam 

šilumininkai. 

mus 

„peni“ 

šaltis, 

tad 

jo 

ir laukiame. Dirbame 

pu- 

siau nuotoliniu būdu. Su 

klientais 

taip 

pat 

bendrau- 

jame 

nuotoliniu būdu. 

Tai 

nėra 

lengva, 

tačiau tokia 

gyvenimiška situacija 

ir 

nėra 

ko 

skųstis. 

Siek 

tiek 

neramu, 

jei 

kuris katilinės 

darbuotojas susirgtų, 

netu- 

rėtume 

kuo 

pakeisti. 

Nesi- 

nori 

rimtų 

avarijų 

butuo- 

se 

karantino 

metu. 

Dabar 

nedarome 

planinių 

karšto 

vandens 

skaitiklių 

keiti- 

mo, 

nevaikštome 

po 

butus. 

- 

Prakalbote 

apie 

ge- 

dimus. Ar 

gerai pasiruo- 

šėte 

šildymo 

sezonui? 

- 

Žinoma, 

kad 

kaip 

ir 

kiekvieną 

vasarą 

šildymo 

sezonui ruošėmės 

sąžinin- 

gai. 

Tikrinome šilumines 

trasas, 

atlikome hidrau- 

linius 

bandymus 

šilumos 

tinklų 

vamzdžiuose. Svė- 

dasuose trūko 

porą 

vamz- 

džių 

ir 

vienas neatlaikė 

spaudimo 

Kavarske. 

Viską 

sutvarkėme 

vasarą, 

todėl 

labai 

tikimės, 

kad ekstre- 

malių situacijų 

nebus. 

- 

Kokios šiemetinės 

kuro kainos? 

Viešojoje 

erdvėje 

sklando infor- 

macija, 

kad biokuras 

brangsta. 

- 

Netiesa, 

šiais metais 

biokuras 

palyginti pigus. 

Kiek 

pamenu, 

jis 

bene 

pi- 

giausias. Vasarą 

mes 

auk- 

cione 

nusipirkome 

kuro 

visam 

šildymo 

sezonui. 

Kurą 

mums 

atveža kas 

savaitę. 

Jei kartais 

būtų 

šaltesnė 

žiema, 

ko 

mes 

la- 

bai 

tikimės, 

teks dar 

pirk- 

ti biokuro arba 

pajungti 

Virgilijus 

Vaičiulis 

juokauja, 

kad šilumininkams 

geriau 

šalta žiema 

negu 

šilta. 
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skausmas 

šilumininkams 

dujines 

katilines. Kol kas 

biokuro kaina 

nekyla, 

o 

du- 

jų 

kaina 

svyruoja. 

- 

Pakalbėkime 

apie 

gy- 

ventoj 

ų 

ir 

įmonių įsiskoli- 

nimus, 

ar 

skolos didelės? 

Šiuo 

metu 

pradelstų 

skolų 

turime 

apie 

300 000 

eurų. 

Tai didelė 

suma. 

Turi- 

me 

ir 

piktybinių skolininkų, 

kurie nemoka už 

šildymą 

keletą 

metų. 

Jei skola vir- 

šija 

230 

erų, 

tokį 

šilumos 

vartotoją 

atiduodame teis- 

mui. 

Tokių 

turime 143 

var- 

totojus. 

Kai teismas 

priteisia 

skolą, 

mes 

pasiimame vyk- 

domąjį raštą 

ir 

jį perduoda- 

me 

antstoliams, 

kad šie sko- 

lą bandytų 

išieškoti, 

tačiau 

realiame 

gyvenime 

viskas 

taip greit nevyksta. 

Praktiš- 

kai, 

jei žmogus 

neturi 

turto, 

neturi 

jokių pajamų, 

iš 

jo jo- 

kios 

pinigų 

sumos 

neįmano- 

ma 

išieškoti. 

Taip 

ir 

„kabo“ 

skolos, 

metai iš 

me 

tu 

jos 

di- 

dėja. 

Ir 

iš buto antstoliai 

ne 

visada 

gali asmenį 

iškeldin- 

ti, 

norėdami 

butą parduoti 

iš 

varžytynių. 

Ten 

taip 

pat 

yra 

visokių apribojimų. 

Nė viena 

rajono įmonė 

mums 

nėra 

įsiskolinusi. 

- 

Ar 

padidėjo 

skolos 

dėl 

pavasarinio 

ir 

dabar- 

tinio karantino? 

Jei 

lyginant 

su 

pernai 

metais, 

tai skolos 

panašios. 

Kaip 

ir 

kiekvienais 

metais, 

kažkiek 

skolų sumažėja 

per 

vasarą. 

Yra dalis 

gyventojų, 

kurie už 

šildymą 

moka 

aps- 

kritus 

metus, 

nes 

žiemą 

vi- 

sos sumos 

neišgali 

susimo- 

kėti, 

tad moka dalimis. 

- 

Tad 

padėtis 

nėra la- 

bai 

gera, 

balse 

girdisi 

ne 

itin 

optimistinės gaidelės. 

- 

Nėra ko labai 

trykš- 

ti 

optimizmu. 

Pastaruosius 

trejetą 

metų 

nėra, 

kaip 

mes 

sakome, 

normalios žiemos. 

Jei bus tokia 

pati situacija 

ir 

šią žiemą, 

sezoną 

baigsime 

su 

nemažu minusu. 

Ką galėtų džiaugsmin- 

gai 

nuteikti tokia ateities 

perspektyva? Atlyginimus 

mokėti 

reikia, 

viskas kai- 

nuoja, 

o 

pajamų 

gauname 

nepakankamai. 

Reikia šal- 

tų 

žiemų, 

tada viskas bus 

gerai. 

Aš 

suprantu, 

kad 

gyven- 

tojams daug geriau, 

kai rei- 

kia už 

patalpų šildymą 

mo- 

kėti 

mažiau, 

tačiau 

mums 

irgi kažkaip išgyventi 

reikia. 

Jau nekalbu 

apie pelną, 

kad 

bent 

„minuse 

sėdėti“ nerei- 

kėti} 

ir 

tai 

jau gerai būti}... 

ŠILELIS 
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